
1 

CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIŢA 
COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE, 
CONTENCIOS 
 

 
PROCES-VERBAL 

încheiat azi 27.10.2022 în şedinţa ordinară  
a Consiliului local al municipiului Bistriţa 

 
Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa se desfăşoară în Sala de 
ședințe a Primăriei municipiului Bistrița, la care participă: consilierii locali ai 
municipiului Bistriţa; Primarul municipiului Bistrița – domnul Turc Ioan; Viceprimarul 
municipiului Bistriţa – domnul Hangan Sorin; Viceprimarul municipiului Bistriţa – 
domnul Stan Călin; Administratorul public al municipiului  - domnul Găurean Florin 
Nicolae; Secretarul general al municipiului Bistrița – doamna Gaftone Floare; 
Someșan Ioan – consilier al Primarului municipiului Bistrița; Danci Bianca - consilier 
al Primarului municipiului Bistrița; Neamți Raul - consilier al Primarului municipiului 
Bistrița; Coceșiu Liliana – director executiv Direcția Integrare Europeană; Frandeș 
Florin – director executiv Poliția locală a municipiului Bistrița; Valea Adriana – 
director executiv Direcția Sănătate Publică; Crețiu Ioan – director executiv Direcția 
Servicii Publice; Dreptate Radu – director executiv Direcția Asistență Socială; 
Scurtu Nicolae – director executiv Direcţia Economică Cheltuieli; Morar Camelia – 
șef Serviciu Direcţia Economică Venituri;  Anca Emil – șef Ocolul Silvic al 
municipiului Bistrița R.A.; Aluaș Aurelia – contabil șef Ocolul Silvic al municipiului 
Bistrița R.A.; Antoneac Adriana  - director executiv Direcţia Educaţie, Turism; 
Răzoare Luca – director executiv Direcția Administrare Piețe;  Ionescu Alina – șef 
serviciu Direcţia Patrimoniu; Dumitru Mirela Rodica – șef Birou Resurse Umane, 
Organizare; Ruști Mihai – șef Serviciul Relații Publice Comunicare – Direcția 
Comunicare;  Zbîncă Marius – reprezentantul Societății Loyal Center Bistrița, care 
asigură asistența tehnică la ședința consiliului local; Siman Dan – consilier 
Compartiment Tehnologia informației – Direcția Comunicare; Cionca Terezia – 
Tanța - consilier Compartimentul Pregătire Documente, Contencios;  Suciu Anca - 
Emilia – consilier Compartimentul Pregătire Documente, Contencios. 

 
 Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost convocată 
prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr. 544/20.10.2022, care a fost adusă 
la cunoştinţă publică în mass-media locală şi prin afişare pe site-ul primăriei. 

 
Se intonează Imnul de stat al României. 
Domnul consilier Brici Tiberius-Daniel – Președintele de ședință face 

prezenţa consilierilor. Sunt prezenți 18 consilieri locali. Absent domnul Viceprimar 
Stan Călin.  

 
Şedinţa este legal constituită. 

 
ORDINEA DE ZI A ȘEDINȚEI ORDINARE DIN DATA DE 27.10.2022 

 
1. Proiect de hotărâre nr.231/18.10.2022 privind constatarea încetarii de drept a 

mandatului de consilier local al doamnei Stere Florentina Ștefania 
- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
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2. Proiect de hotărâre nr.208/22.09.2022 privind conferirea titlului de „Cetăţean de 

onoare al municipiului Bistriţa” Domnului prof. univ. dr. MIRCEA-GELU BUTA 
- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Avize: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică și 
administrație publică locală 

3. Proiect de hotărâre nr.225/13.10.2022 privind rectificarea bugetului de venituri 
şi cheltuieli al Regiei Publice Locale Ocolul Silvic al municipiului Bistriţa R.A. 
pentru anul 2022 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
-Avize: Comisia economică, Comisia juridică și administrație publică locală 

4. Proiect de hotărâre nr.226/13.10.2022 privind modificarea Hotărârii Consiliului 
local al municipiului Bistriţa nr.208/15.12.2011 privind aprobarea Strategiei de 
Dezvoltare Locală a municipiului Bistriţa pentru perioada 2010-2030, cu 
modificările ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică și 

administrație publică locală 
5. Proiect de hotărâre nr.227/13.10.2022 privind modificarea Hotărârii Consiliului 

Local al municipiului Bistriţa nr.58/04.05.2017 pentru aprobarea Planului de 
Mobilitate Urbană Durabilă pentru Municipiul Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică și 

administrație publică locală 
6. Proiect de hotărâre nr.228/13.10.2022 privind aprobarea Planului Strategic 

Instituțional al Municipiului Bistrița pentru perioada 2021 – 2023, elaborat în 
cadrul Proiectului „Bistrița 2030”, finanțat prin Programul Operațional Capacitate 
Administrativă 2014 - 2020 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică și 

administrație publică locală 
7. Proiect de hotărâre nr.229/17.10.2022 privind completarea Anexei nr.1 şi 

Anexei nr.2 la Hotărârea nr.180/23.12.2020 a Consiliului Local al municipiului 
Bistriţa, privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului local al municipiului 
Bistriţa în Comisia pentru evaluarea şi asigurarea calităţii în unităţile din 
învăţământul preuniversitar de stat şi particular din municipiul Bistriţa şi 
stabilirea unor măsuri privind exercitarea atribuţiilor în scopul îmbunătăţirii 
activităţii unităţilor de învăţământ, cu modificările şi completările ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisia juridică și administrație publică locală 

 
 

8. Proiect de hotărâre nr.230/18.10.2022 privind aprobarea cuantumului burselor 
pentru elevii din unitățile de învățământ preuniversitar din municipiul Bistrița 

-iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia juridică și administrație publică locală 

9. Proiect de hotărâre nr.232/20.10.2022 pentru modificarea Hotărârii nr.156/2018 
a Consiliului local al municipiului Bistrița, privind aprobarea Studiului de 
fezabilitate și a indicatorilor tehnico economici pentru obiectivul de investiții  
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”Amenajare parc in cadrul complexului sportiv si de agrement Unirea - 
Wonderland” municipiul Bistrita 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia de urbanism 

10. Proiect de hotărâre nr.233/20.10.2022 pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
local al municipiului Bistrița nr.87/2018, privind aprobarea Documentației de 
avizare a lucrărilor de intervenții și a indicatorilor tehnico economici pentru 
obiectivul de investiții ”Amenajare piste de ciclişti în municipiul Bistriţa”- etapa I, 
municipiul Bistrița 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia de urbanism 

11. Proiect de hotărâre nr.234/20.10.2022 privind modificarea Hotărârii 
nr.23/22.02.2018 a Consiliului local al municipiului Bistrița, privind aprobarea 
Documentației de avizare a lucrărilor de intervenții și a indicatorilor tehnico-
economici pentru obiectivul de investiții “Linie verde de transport public utilizand 
mijloace de transport cu motor electric, hibrid sau norma de poluare redusa”, 
municipiul Bistrița 

- iniţi ator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia de urbanism 

12. Proiect de hotărâre nr.235/20.10.2022 privind modificarea Hotărârii 
nr.83/24.05.2018 a Consiliului local al municipiului Bistrița, privind aprobarea 
Documentației de avizare a lucrărilor de intervenții și a indicatorilor tehnico-
economici  pentru obiectivul de investiții ”Reconfigurarea axei de transport 
public pe traseul: str.Gării – Bulevardul Decebal – str.Andrei Mureșanu – 
str.Năsăudului” municipiul Bistrița 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia de urbanism 

13. Proiect de hotărâre nr.236/20.10.2022 pentru modificarea Hotărârii 
nr.188/20.12.2017 a Consiliului local al municipiului Bistrița, privind aprobarea 
Studiului de fezabilitate și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de 
investiții ”Reabilitare şi modernizare Școala Gimnazială nr.1, str.Independenței 
nr.46”, municipiul Bistrița cu modificările şi completările ulterioare 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia juridică și administrație publică locală 

14. Proiect de hotărâre nr.237/20.10.2022 privind aprobarea listei de prioritate 
cuprinzând  persoanele îndreptăţite să beneficieze de o locuinţă de serviciu 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia juridică și administrație publică locală 

15. Proiect de hotărâre nr.238/20.10.2022 privind aprobarea prelungirii duratei 
contractului de închiriere încheiat între Municipiul Bistriţa şi Asociaţia Social 
Democrată a Romilor Ardeleni Bistrița, pentru spațiul situat în Piața Mică nr.15, 
cu destinația de sediu 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică și 

administrație publică locală 
 
 

16. Proiect de hotărâre nr.239/20.10.2022 privind aprobarea atribuirii în folosință cu 
titlu gratuit a spațiului, proprietate publică a Municipiului Bistrița, situat în str. 
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Nicolae Titulescu nr.6, în favoarea societății Business Park Bistrița Sud S.R.L., 
cu destinaţia de sediu social 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică și 

administrație publică locală 
17. Proiect de hotărâre nr.240/20.10.2022 privind aprobarea prelungirii duratei de 

folosinţă gratuită a unor spaţii situate în municipiul Bistriţa, Piaţa Centrală nr.2, 
în favoarea Inspectoratului de Poliţie Judeţean Bistriţa-Năsăud – Biroul 
Judeţean de Administrare a Bazelor de Date privind Evidenţa Persoanelor 
Bistriţa-Năsăud 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică și 

administrație publică locală 
18. Proiect de hotărâre nr.241/20.10.2022 pentru aprobarea solicitării transmiterii 

unui imobil aflat în domeniul public al Statului Român si administrarea 
Ministerului Sportului prin Direcția Județeană pentru Sport și Tineret Bistrița-
Năsăud, în domeniul public al Municipiului Bistrița 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
-Avize: Comisia economică, Comisia juridică și administrație publică locală 

19. Proiect de hotărâre nr.242/20.10.2022 pentru modificarea și completarea 
Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița nr.31/22.02.2018 privind 
stabilirea unor măsuri pentru utilizarea unor suprafețe de teren proprietate 
publică a municipiului Bistrița, pentru amplasarea de terase, construcții 
provizorii cu diferite destinații, precum și pentru terenurile folosite ca și cale de 
acces 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia de urbanism 

20. Proiect de hotărâre nr.243/20.10.2022 privind aprobarea alipirii a două imobile-
teren proprietate publică a Municipiului Bistriţa, situate în municipiul Bistrița, 
strada Alexandru Odobescu nr.17, aferente imobilului construcție cu destinația 
de sediu administrativ 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică și 

administrație publică locală 
21. Proiect de hotărâre nr.244/20.10.2022 privind acordarea Bursei de Merit „Nosa” 

unor studenţi cu domiciliul în municipiul Bistriţa 
- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 

- Avize: Comisia economică, Comisia juridică și administrație publică locală 
22. Proiect de hotărâre nr.245/20.10.2022 privind prelungirea prin act adiţional a 

duratei contractelor de închiriere, pentru terenurile pe care sunt amplasate 
chioşcuri şi tonete în pieţele municipiului Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia juridică și administrație publică locală 

23. Proiect de hotărâre nr.246/20.10.2022 privind aprobarea Organigramei, Statului 
de funcţii și a Regulamentului de Organizare și Funcționare, ale Serviciului 
public municipal „Direcţia Municipală de Sănătate Bistriţa” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia juridică și administrație publică 
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24. Proiect de hotărâre nr.247/20.10.2022 privind declararea ca bun de uz și interes 
public local a unui imobil-teren situat în municipiul Bistrița, strada Zefirului, cu 
destinația de parcare și punct colectare deșeuri 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia de urbanism, Comisia juridică și 

administrație publică locală 
25. Proiect de hotărâre nr.248/20.10.2022 privind finanțarea Clubului Sportiv 

Municipal Bistriţa cu suma de 200.000 lei pentru achiziţionarea de echipamente 
şi materiale sportive pentru cele 7 secţii olimpice   

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia juridică și administrație publică 

26. Proiect de hotărâre nr.249/20.10.2022 privind aprobarea închirierii spațiului 
situat în municipiul Bistrița,Bld. Independenței nr.24-26 - Casa Speranţei, în 
suprafață de 54,40 mp, în favoarea Organizației Naționale "Cercetașii 
României" – Filiala "Oskar Skrabel" Bistrița, cu destinația de sediu asociație 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Avize: Comisia economică, Comisia juridică și administrație publică 

27. Proiect de hotărâre nr.250/20.10.2022  pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Local al municipiului Bistriţa nr.88/30.05.2018 privind aprobarea Studiului de 
fezabilitate actualizat si a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de 
investiţii “Reabilitare și modernizare Liceul Tehnologic de Servicii’’ municipiul 
Bistrița 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
-Aviz Comisia economică, Comisia de urbanism 

28. Proiect de hotărâre nr.251/20.10.2022 privind aprobarea execuției bugetului 
local, bugetului instituțiilor publice finanțate din venituri proprii și subvenții din 
bugetul local, bugetului creditelor interne și bugetului fondurilor externe 
nerambursabile al municipiului Bistrița pe Trimestrul III anul 2022 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
-Aviz Comisia economică  

29. Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa din 
data de 29.09.2022 

30. Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului 
Bistriţa convocată de îndată în data de 06.10.2022 

31. Diverse 
 

Domnul consilier Brici Tiberius-Daniel – Președintele de ședință: ați primit 
ordinea de zi. Dacă sunt modificări sau completări la ordinea de zi, o să vă rog să 
le faceți! 

Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: sărut – mâinile, bună – 
ziua!  

Propun completarea ordinii de zi cu următoarele puncte:  
 

1. Proiect de hotărâre nr.252/21.10.2022 pentru modificarea Hotărârii 
nr.70/12.05.2016 a Consiliului local al municipiului Bistrita pentru aprobarea 
documentaţiei de avizare a lucrărilor de intervenţie, a proiectului „Restaurarea 
Bisericii Evanghelice C.A. Bistrita în vederea introducerii sale în circuitul turistic 
international„ şi a cheltuielilor legate de proiect, în vederea solicitării finanţării prin 
Programul Operational Regional 2014 – 2020, Apelul de proiecte POR / 2016 / 5 
/ 5.1 / , cu modificările si completările ulterioare 
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2. Proiect de hotărâre nr.253/21.10.2022 privind aprobarea Documentației de 
avizare a lucrărilor de intervenție și a indicatorilor tehnico-economici pentru 
obiectivul de investiții „Reabilitare și modernizare Liceu cu Program Sportiv 
Bistrița – corp Bˮ 

3. Proiect de hotărâre nr.254/21.10.2022, privind rectificarea bugetului de venituri şi 
cheltuieli al municipiului Bistriţa, pe anul 2022 

4. Proiect de hotărâre nr.255/24.10.2022 privind însuşirea documentaţiilor 
cadastrale de actualizare date pentru imobilele identificate în CF nr.72923 
Bistrița și CF nr.72968 Bistrița, proprietate a Municipiului Bistrița, domeniul public 

5. Proiect de hotărâre nr.256/24.10.2022 privind constatarea încetarii de drept a 
mandatului de consilier local al doamnei Săcălean Oana Andreea 

6. Proiect de hoptărâre nr.257/24.10.2022 privind aprobarea Studiului de 
fezabilitate și a indicatorilor tehnico economici pentru obiectivul de investiții  
“Parcare etajată D+P Vasile Lupu” 

7. Proiect de hotărâre nr.258/24.10.2022 privind aprobarea Studiului de Fezabilitate 
şi a  indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii ”Amenajare 
spațiu de joacă strada Crinilor, bl.1-2”, municipiul Bistrița 
 

Vă mulțumesc! Acestea sunt propunerile.  
Domnul consilier Brici Tiberius-Daniel – Președintele de ședință: da, 

mulțumim! Mai sunt și alte propuneri de modificare a ordinei de zi? Nu sunt. 
Atunci, o să supunem la vot ordinea de zi. 
 
Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: deci solicit modificarea 

ordinii de dezbatere a proiectelor de pe ordinea de zi după cum urmează: primele 
două proiecte de hotărâre vor fi cele de constatare a încetării mandatelor de 
consilieri locali, în funcție de care se stabilește cvorumul și majoritatea necesară 
adoptării proiectelor de pe ordinea de zi a ședinței. Știți despre ce este vorba. 

 
1.Proiect de hotărâre nr.231/18.10.2022 privind constatarea încetarii de drept a 
mandatului de consilier local al doamnei Stere Florentina Ștefania; 
2.Proiect de hotărâre nr.256/24.10.2022 privind constatarea încetarii de drept a 
mandatului de consilier local al doamnei Săcălean Oana Andreea – proiect în 
completarea la ordinea de zi, punctul 33 pe desfășurător 

 
La punctul 3 propun dezbaterea proiectului de hotărâre de la punctul 16 de pe 
desfășurător, respectiv: 

3.Proiect de hotărâre nr.239/20.10.2022 privind aprobarea atribuirii în folosință cu 
titlu gratuit a spațiului, proprietate publică a Municipiului Bistrița, situat în str. 
Nicolae Titulescu nr.6, în favoarea societății Business Park Bistrița Sud S.R.L., cu 
destinaţia de sediu social 

 
Este necesară comunicarea hotărârii la Instituția Prefectului pentru că mâine 

dimineață cei de la Business Park trebuie să fie prezenți la Registrul Comerțului 
pentru a depune diligențe absolut obligatorii. 

Domnul consilier Brici Tiberius-Daniel – Președintele de ședință:  da, 
mulțumesc! Atunci o să supunem la vot completarea ordinei de zi de astăzi. Vot, vă 
rog, pentru completarea ordinei de zi! 

Cu 18 voturi ”pentru”, zero ”împotrivă” și zero ”abțineri”  propunerile de 
completare la ordinea de zi au fost aprobate.  
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Acum o să votăm ordinea de zi, inclusiv rocada care a fost solicitată de 
domnul primar. Vot, vă rog! 

Da, 18 voturi ”pentru”, zero ”împotrivă” și zero ”abțineri”  ordinea de zi a fost 
aprobată.  

 
Se trece la punctul 1 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre 

nr.231/18.10.2022 privind constatarea încetarii de drept a mandatului de 
consilier local al doamnei Stere Florentina Ștefania 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul secret al 
majorității consilierilor prezenți.   

Domnul consilier Brici Tiberius-Daniel – Președintele de ședință: votul va fi 
secret, vot, vă rog! 

Avem 17  voturi ”pentru”, zero ”împotrivă”, zero ”abțineri” și un coleg nu a 
votat.  

O să-I mulțumim doamnei Stere Ștefania pentru mandatul care l-a făcut aici 
în consiliul local, pentru tot ceea ce a făcut și îi urăm success mai departe.  

 
Se trece la punctul 5 de pe completarea ordinei de zi (completare la 

dispoziție), respectiv: Proiect de hotărâre nr.256/24.10.2022 privind 
constatarea încetarii de drept a mandatului de consilier local al doamnei 
Săcălean Oana Andreea 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul secret al 
majorității consilierilor prezenți.   

Domnul consilier Brici Tiberius-Daniel – Președintele de ședință: vot vă rog, 
la proiectul cu numărul 256. Votul este secret! 

Avem 18  voturi ”pentru”, zero ”împotrivă”, zero ”abțineri”. 
Mulțumim și doamnei Săcălean pentru activitatea desfășurată în cadrul 

consiliului local. Și ei îi urăm succes mai departe. 
 
Se trece la punctul 16 de pe ordinea de zi din dispoziția de convocare: 

Proiect de hotărâre nr.239/20.10.2022 privind aprobarea atribuirii în folosință 
cu titlu gratuit a spațiului, proprietate publică a Municipiului Bistrița, situat în 
str. Nicolae Titulescu nr.6, în favoarea societății Business Park Bistrița Sud 
S.R.L., cu destinaţia de sediu social 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis a cel 
puțin 10 consilieri locali.   

Domnul consilier Brici Tiberius-Daniel – Președintele de ședință:  proiectul a 
primit aviz favorabil în comisia economică, în comisia de urbanism și comisia 
juridică.   

Dacă aveți intervenții pe marginea proiectului?  
Vă rog, domnul Ciobănică! 
Domnul consilier Ciobănică Dumitru – Daniel: domnul președinte, vă rog să 

se consemneze că nu particip la dezbateri și la vot.  
Domnul consilier Brici Tiberius-Daniel – Președintele de ședință: da, 

mulțumesc! Domnul Ciobănică nu participă la dezbateri și la vot! 
Alte intervenții? Nu sunt, atunci o să votăm proiectul nr. 239, vot, vă rog! 

Rezultat Vot 

Da 17 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 17 

Nu au votat 1 
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Absenţi 1 

Total 19 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Nu a votat 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Abs. 

Urîte Florin-Radu Da 

 
17  voturi ”pentru”, zero ”împotrivă”, zero ”abțineri” și un coleg nu a participat 

la dezbateri și vot, proiectul a fost adoptat. Mulțumesc! 
 
Se trece la punctul 2 de pe ordinea de zi din dispoziția de convocare: 

Proiect de hotărâre nr.208/22.09.2022 privind conferirea titlului de „Cetăţean 
de onoare al municipiului Bistriţa” Domnului prof. univ. dr. MIRCEA-GELU 
BUTA 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul secret a cel 
puțin 13 consilieri locali.   

Domnul consilier Brici Tiberius-Daniel – Președintele de ședință:  proiectul a 
primit aviz favorabil în cadrul comisiei economice, în comisia de urbanism și 
comisia juridică, în ședințele care au avut loc. Votul este secret.  

Dacă aveți intervenții pe marginea proiectului? Da, domnul Ruști! 
Domnul consilier Ruști Ionel: da, mulțumesc, domnule președinte! Așa cum 

am spus și ieri în ședința pe comisie, excelența este excelență și ea trebuie 
indicată și dată de exemplu tuturor și mai ales celor tineri. M-am alăturat celor care 
au hotărât să propună acordarea acestui titlu domnului profesor Mircea Gelu Buta 
și am făcut-o după o matură chibzuință și datorită faptului că mi se părea evident că 
el îndeplinește trei calități, are trei calități care, de fapt, sunt și criteriile pentru 
evaluare în lumea medicală academică. Aceste trei criterii pe care le-am utilizat au 
fost, unul profesional, unul social și unul legat de cultură.  

Din punct de vedere profesional este clar și nu am să vorbesc mult, Mircea 
Buta a atins un nivel foarte înalt.  

Din punct de vedere social știm foarte bine că a condus anumite unități 
sanitare și mai ales Spitalul Județean, vreme îndelungată și l-a metamorfozat, ieri 
am spus că incredibil, dar e credibil pentru că e palpabil. 

Apoi, din punct de vedere al înclinației spre cultură, lucru care s-a întâmplat 
mai târziu, în decursul evoluției în viață a lui Mircea, a scris foarte multe cărți, a 
ajuns membru în Uniunea Scriitorilor din România – din acest punct de vedere 
putem să spunem că a fost extrem de prolific. O să vă citez câteva cuvinte spuse 
de academicianul Ioan Aurel Pop - Președintele Academiei Române despre el 
”Profesorul universitar Mircea Gelu Buta consacrat prin zeci de cărți și sute de 
studii și articole vine din spița nobilă a intelectualilor ardeleni, originar din apostolii 
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satelor și oferă un exemplu demn de urmat. O face cu știință și conștiință, convins 
că face parte din dintr-un popor cu istorie, nu fără istorie, cum li se spunea odată 
românilor sub habsburgi. Nici mai bun și nici mai rău ca alte popoare, dar demn să 
ocupe un loc sub soare. Medicul și profesorul doctor Mircea Gelu Buta dăruit cu 
vocația de a strânge oameni de vază în jurul său, face parte din stirpea rară a 
acelor terapeuți care știu, după exemplu înțelepciunii anticilor, că trupul nu se poate 
vindeca singur, fără suflet, și că pentru suflet, un citat din Miron Costin ”nu este alta 
și mai frumoasă și mai de folos în toată viața omului zăbavă, decât cititul cărților”. 
Altminteri, intelectualul medic este un om dăruit cetății, dotat cu mult har și mai ales 
cu multă omenie.  

Mie mi-a plăcut foarte mult ce a spus domnul președinte al Academiei 
Române cu ocazia zilei aniversare a lui Mircea, și anume: ”Nimeni pe lumea asta 
nu este iubit de toată lumea, dar oricine la aniversare merită să fie lăudat. Așa este 
datul firii, Mircea Gelu Buta nu trăiește o aniversare ca toate celelalte, ci una 
specială. El este un om special, un senior înnăscut al spiritului, capabil să ne 
dăruiască mereu generos și discret calupuri din nobldețea sa, înnobilând mereu 
Bistrița, țara și lumea. La mulți ani!” mulțumesc! 

Domnul consilier Brici Tiberius-Daniel – Președintele de ședință: da, 
mulțumim, domnul Ruști! Mai sunt și alte intervenții?  

Da, domnul Urîte! 
Domnul consilier Urîte Florin – Radu: da, n-o să lungesc povestea, și eu îl 

cunosc de mult pe omul Mircea Gelu Buta. Desigur că într-o viață de om a atras și 
simpatii și nesimpatii, să zic așa, dar ce pot să spun, că din punctul meu de vedere, 
ca un om care am activat în zona industrială, a fost un om care a cochetat tot 
timpul cu mediul de afaceri, din poziția de manager al spitalului a fost unul din 
promotorii cu care au început primele reforme ale Spitalului județean, când bani se 
găseau mai mult pe la mediul privat decât pe la stat sau pe la guverne. Are un 
simpozion, zic eu, interesant și bine închegat între medicină și religie, care cu 
participare națională, chiar și internațională. Este unul dintre oamenii care, 
bistrițean fiind, ține și la partea culturală a Bistriței, să fie pe hartă și cu românii din 
burgul ...,nu doar sașii și celelalte etnii, dar le exprimă foarte corect, cum au 
conlucrat și cum au ajuns să se nască oameni de valoare și din partea românilor, 
pe lângă cei de etnie maghiară sau germană, sau alte etnii.  

A ținut și brandul Gloria Bistrița, cu bune, cu rele,  ale fotbalului, și a fost 
aproape inclusiv din partea asta sportivă. S-a responsabilizat în multe proiecte 
sociale, contribuie mult și insistă și pe partea de patrimoniu cultural al zonei Bistrița, 
fiind și acolo – având inițiative pentru diverse monumente istorice, zic eu, ale unor 
personalități ale locului, și eu consider că îndeplinește toate condițiile să poată fi 
numit Cetățean de onoare al Bistriței. Mulțumesc! 

Domnul consilier Brici Tiberius-Daniel – Președintele de ședință:  da, 
mulțumim – mulțumim , domnul Urîte! Alte intervenții? 

Doamna consilier Macarie Doina: dacă-mi permiteți și mie? 
Domnul consilier Brici Tiberius-Daniel – Președintele de ședință: doamna 

Macarie, da! 
Doamna consilier Macarie Doina: în anul 2010 am avut bucuria și onoarea de 

a coordona o lucrare intitulată ”Ipostaze existențiale în lumea satului tradițional”, iar 
în paginile acestei lucrări se regăsește un articol semnat de Mircea Gelu Buta care 
aduce, care construiește profilul identitar al țăranului român. Și consider că acest 
argument este, dacă vreți, încă unul pentru a solidifica dimensiunea culturală a 
personalității domnului Mircea Gelu Buta. Îi urez succes în tot ceea ce face și îl 
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susțin și eu pentru acordarea titlului de Cetățean de onoare al municipiului Bistrița. 
Mulțumesc! 

Domnul consilier Brici Tiberius-Daniel – Președintele de ședință:  da, 
mulțumim, doamna Macarie! Dacă mai avem și alte intervenții, vă rog! 

Domnul consilier Ruști Ionel: aș vrea să mai spun câteva cuvinte! Am aici o 
carte care a fost editată la Universitatea Babeș Boylai din Cluj - Napoca, îi încă 
proaspăt scoasă de la tipar, se numește ”In honorem” – Mircea Gelu Buta. 

Domnul consilier Brici Tiberius-Daniel – Președintele de ședință:  da, 
mulțumim! Dacă nu mai sunt alte intervenții, o să vă anunț că votul este secret și 
este nevoie de 13 voturi, având în vedere că avem doi colegi care s-au retras din 
consiliul local.  

Da, atunci vă rog vot, pentru proiectul de la numărul curent 2, proiectul nr. 
208. 

Cu 17 voturi ”pentru”, zero voturi ”împotrivă”, un coleg nu a votat – proiectul a 
primit aprobarea consiliului local. Mulțumesc, continuăm.  

 
Se trece la punctul 3 – Proiect de hotărâre nr.225/13.10.2022 privind 

rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al Regiei Publice Locale Ocolul 
Silvic al municipiului Bistriţa R.A. pentru anul 2022. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia juridică – aviz favorabil. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, şi se adoptă în unanimitate, respectiv cu 18 voturi „pentru”. 
 
Se trece la punctul 4 – Proiect de hotărâre nr.226/13.10.2022 privind 

modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistriţa 
nr.208/15.12.2011 privind aprobarea Strategiei de Dezvoltare Locală a 
municipiului Bistriţa pentru perioada 2010-2030, cu modificările ulterioare. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia de urbanism – aviz favorabil. 
Comisia juridică – aviz favorabil. 
Domnul consilier Urîte Florin-Radu – am participat şi la dezbaterea online, am 

participat şi dezbaterea care a avut loc aici în sala de şedinţe. Desigur că strategia 
pot să spun că atinge lucruri importante, au fost diagnosticate şi în perioada 2010-
2020, ce s-a făcut, ce nu s-a făcut, grad de realizare, sigur că între timp vremurile 
se mai schimbă. Vreau să mai spus doar atât, că între timp am intrat în posesia 
unui material DST, se traduce Diagnostic sistematic de ţară al României în 
septembrie 2022, printre care se analizează ce e bine, ce e rău cu România, de la 
grad de sărăcie, de la situaţia infrastructurii, de la digitalizare, de la mediu şi în ce 
măsură mediul de afaceri este afectat, cum ne situăm faţă de Europa, sau de ţări 
mai dezvoltate sau de ţări din Estul Europei. Şi evident, mă duc doar la final, în 
care se sugerează printre altele 6 căi de care România ar trebui să ţină cont şi care 
cred că ni se potrivesc absolut foarte bie şi nouă. Şi aş aminti doar atât: un mediu 
instituţional şi economic predictibil pentru cetăţeni şi afaceri, acces egal la servicii 
publice de calitate în domeniul infrastructurii, rezultate bune pentru toţi în ceea ce 
priveşte sănătatea, educaţia, acces la locuri de muncă în sectorul privat, 
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sustenabilitate în raport cu mediul de afaceri, rezilienţă mai bună la dezastre 
naturale. Adică datorită încălzirii globale şi evident ce trebuie să facem pentru 
natură, pentru sănătate, pentru educaţie. Dar ce vreau să conturez de fapt, că 
strategia asta bine conturată şi care dă nişte soluţii şi exemple de urmat de bune 
practici din alte părţi, depinde foarte mult de reforma administrativă, de viteza de 
lucru, fie că vorbim de absorbţie de fonduri europene, sau de a fi mai creativi şi mai 
inovativi şi mai rapizi în a rezolva problemele pe fiecare zonă în parte, din punct de 
vedere al urbanismului, al apărării patrimoniului cultural, Centrul Istoric ş.a.m.d. 
Deci ceea ce vreau să semnalez este că, şi vă rog, domnule primar, să vedem în 
ce măsură putem porni şi această reformă administrativă, cu o viteză de reacţie, cu 
asumare de responsabilităţi, astfel încât să nu ne încurce în ceea ce înseamnă 
viziune, viziune exprimată şi prin programul dumneavoastră pentru Bistriţa, şi 
evident, a ceea ce urmează, strategie care trebuie să fie asumată până la urmă 
politic pe anumite obiective, nu doar pe mandate de doi ani, sau cât a mai rămas, 
sau de 4 ani, ci asumate ca obiective principale pe 10 ani, ma ales la programele 
de mobilitate urbană sau de digitalizări ş.a.m.d. Deci asta am vrut să subliniez c 
sunt unele lucruri importante care trebuie să pornească şi să continue în privinţa 
dezvoltării şi sustenabilităţii pentru Bistriţa, mediul de afaceri şi cetăţeni. 

Domnul consilier Muthiu Cristiean – am participat şi la dezbaterea publică a 
fostei strategii prin 2008-2009, dacă nu mă înşel, când am avut nişte observaţii. 
Semăna foarte cu mult cu şaorma cu de toate, în sensul că avea să mulţumească 
pe toată lumea, dar în final, după 10-12 ani vedem că multe din obiectivele care 
sunt acolo nu s-au atins niciodată şi nici nu erau realizabile nici măcar acum. 
Problema în momentul acesta este că nici cei care conduc lumea asta, nimeni nu 
poate să facă o prognoză clară pe ce se va întâmpla peste 10 ani. Putem face 
supoziţii, cred că mai bine a nimerit Toffler în „Şocul Viitorului”, decât ar nimeri orice 
programator de strategie, ce se va întâmpla în următorii 10 ani.  

Aici sunt câteva lucruri, am comentat şi în discuţia online şi la dezbaterea 
publică, sunt câteva lucruri la care trebuie să fim foarte atenţi. Pentru că prin 
strategie ne asumăm nişte indicatori care sunt foarte greu de anonomizaţi 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 
prezentată de iniţiator, şi se adoptă în unanimitate, respectiv cu 18 voturi „pentru”. 

 
Se trece la punctul 5 – Proiect de hotărâre nr.227/13.10.2022 privind 

modificarea Hotărârii Consiliului Local al municipiului Bistriţa 
nr.58/04.05.2017 pentru aprobarea Planului de Mobilitate Urbană Durabilă 
pentru Municipiul Bistriţa. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia de urbanism – aviz favorabil. 
Comisia juridică – aviz favorabil. 
Domnul preşedinte de şedinţă – la acest punct avem o solicitare de intervenţie 

din partea unui cetăţean aflat în sala de şedinţă, domnul Crăciun Silivan. 
Vă supun la vot acordul pentru luarea de cuvânt a domnului Crăciun Silivan, 

după care îi vom acorda cuvântul pentru 3 minute. Se aprobă în unanimitate. 
Domnul Crăciun Silivan – doamnelor, domnilor, domnule primar, intervenţia 

mea se referă fa faptul că aveţi în faţă o documentaţie de modificare a vechii 
documentaţii de mobilitate durabilă, ce acare avea un coridor de mobilitate preluat 
în documentaţia de urbanism în vigoare. Noua documentaţie la pagina 213 are 
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următoarea formulare: O altă zonă în curs de dezvoltare cu probleme de 
conectivitate este partea de Sud-Est a municipiului Bistriţa. Planul Urbanistic 
General, în plan, această zonă este traversată de o centură. Urmează explicaţiile, 
după aceea, la pagina 224 avem o figură cu traseul actual, prin zona Budacului, 
după cum se ştie, şi totodată principalul proiect dedicat transportului de marfă, 
varianta ocolitoare Bistriţa are în vedere variante ocolitoare ale municipiului, 
urmând un traseu mai îndepărtat de zona urbanistică, decât cel sugerat prin Planul 
Urbanistic General. Şi explică traseul.  

Propunerea mea în faţa dumneavoastră este să veniţi cu un articol nou prin 
care să renunţaţi la coridorul din Planul Urbanistic General, întrucât există mult 
deranj în emiterea certificatelor de urbanism şi trimiterea cetăţeanului proprietar cu 
terenuri pe acest traseu înspre CNAIR pentru avizare în cazul în care doreşte să 
construiască. Ştim că există un protocol încheiat între Primăria Bistriţa şi CNAIR, 
CNAIR care are în prezent şi studiul de fezabilitate pentru varianta de ocolire a 
Bistriţei, traseul este bine cunoscut. Din momentul în care se adoptă în forma 
actuală acest Plan de Mobilitate Urbană, există două aspecte: o interdicţie în actul 
normativ al PUG-ului şi dincoace, un alt traseu pe o altă variantă. Aş dori dacă se 
poate să aveţi discuţii, şi dacă se poate să cădeţi de acord, eu cred că este oportun 
în acest moment să se renunţe la traseul din PUG. 

Domnul preşedinte de şedinţă – nu cred că este aceasta modalitatea de 
rezolvare, pe care a spus-o domnul Crăciun în momentul acesta. Probabil că va 
trebui modificat Planul Urbanistic General. 

Domnul primar Turc Ioan – cunosc această problemă domnule Crăciun, ne 
preocupă şi pe noi, am avut discuţii la Ministerul Dezvoltării cu privire la 
soluţionarea acestei probleme. Răspunsul a fost că actualul traseu este prins în 
Planul de Urbanism General şi că nu poate fi modificat Planul de Urbanism General 
decât respectând anumite prevederi legale. Planul de Mobilitate, din punctul meu 
de vedere, dar cu siguranţă vor fi şi colegi care pot la rândul lor să aibă o opinie pe 
această temă, nu poate modifica PUG-ul. Eu a propus o soluţie care ar putea fi 
validă şi anume, imediat după ce vom avea o viziune despre următorul traseu al 
viitoarei centuri ocolitoare, să declarăm caduc vechiul traseu. În momentul de faţă, 
repet, avem doar o viziune cu privire la traseul viitoarei centuri ocolitoare. Nu cred 
că este suficient. Şi alte municipalităţi se confruntă cu acest gen de probleme, dar 
ţinând cont de faptul că noi votăm astăzi acest document pe care tocmai îl 
discutăm, voi avea încă o discuţie la Ministerul Dezvoltării, pentru că până la urmă 
noi trebuie ca să obţinem un aviz. Discutăm despre modificarea Planul de 
Urbanism General, un document care este reglementat strict, nu este orice fel de 
document. Că dacă ar fi doar o chestiune minoră, cu privire la care consiliul local să 
se poată pronunţa, nu ar fi nici un fel de problemă. Vă asigur că încercăm să găsim 
cheia prin care actualul traseu al centurii ocolitoare cuprins în PUG, să fie eliminat, 
dar respectând prevederile legale.  

Doamna secretar general Gaftone Floare – propunerea domnului Crăciun 
este o propunere interesantă, mie îmi pare rău că această propunere nu a venit 
puţin mai devreme, în perioada consultării, respectiv a dezbaterii publice. Ca să 
introducem acum abrupt un articol în corpul hotărârii de consiliu local, eu cred că 
este un pic prematur, eu cred că este nevoie să deschidem o corespondenţă atât 
cu Ministerul Dezvoltării, cât şi cu Compania Naţională. Nu este corect în faţa 
cetăţenilor, pentru că noi şi astăzi eliberăm certificate de urbanism prin care 
informă cetăţenii că nu se pot edifica construcţii pe traseul centurii, având în vedere 
că în Planul de urbanism este o zonă non aedificandi. Dacă 8 ani nu s-a întâmplat 
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nimic, dacă în Planul de Mobilitate Urbană spune foarte clar că acest traseu nu mai 
este viabil, dacă în certificatele de urbanism CNAIR atât Cluj cât şi Bucureşti spun 
că ei nu mai pot da nici un aviz în acest sens, cred că este în mod greşit şi 
exagerat ca noi să menţinem traseul respectiv blocat, şi cetăţenii să nu poată 
construi pe traseul respectiv. Însă aşa cum spunea şi domnul primar, există o 
posibilitate, dacă vom avea un feedback din partea instituţiilor statului, că această 
centură o putem înlătura prin acest document intitulat Planul de Mobilitate Urbană 
Durabilă a Municipiului Bistriţa, dumneavoastră printr-un alt proiect de hotărâre 
puteţi să veniţi cu o modificare/completare a acestuia.  

Domnul consilier Munthiu Cristiean – nu doar cetăţenii au problemă din cauza 
acestei înscrieri în Planul de Urbanism General al acestui traseu, inclusiv Parcul 
Industrial are mai bine de un hectar care nu poate fi folosit, nu poate fi închiriat din 
cauza aceasta. Deci nu există nici un fel de frână din partea consiliului local sau a 
administraţiei ca să rezolve cât mai repede problema asta.  

Domnul viceprimar Hangan Sorin – e o problemă a tuturor, dar preocuparea 
asta o avem de mult, nu e o noutate, nu a descoperit cineva „coada la cireaşă”, am 
spus-o în consiliul acesta de foarte mulţi ani. Însă toate diligenţele pe care le-am 
făcut, ne-au spus în felul următor: cea mai rapidă soluţie pentru a scăpa de traseul 
acesta din PUG, că noi nu putem cu aprobarea unui Plan de mobilitate să 
modificăm PUG-ul, este momentul în care va fi adoptat SF-ul la noua variantă a 
centurii, că s-a semnat contractul pentru SF, în momentul în care va fi aprobat SF-
ul care va avea în componenţa lui o nouă variantă, atunci sigur că noi îl putem 
eradica din actualul PUG. Până atunci nu cum în mod legal. Dacă cineva a găsit p 
soluţie, că am întrebat de 100 de ori, şi acum uni se trezesc dintr-o dată că uite 
cum am fi putut, dar ne-am dat seama târziu, înseamnă că întrebările şi zbaterile 
noastre sunt frânate şi mă rog, întrebările şi răspunsurile sunt greşite. Restul, 
facem aşa, doar jocuri de imagine. 

Domnul consilier Urîte Florin-Radu – aşa cum spunea şi domnul viceprimar, 
se stă de vreo 8 ani, dacă după ce se pornesc demersurile, uneori poate mai 
durează 2-3 ani. Şi sigur că poate sunt afectate şi proprietăţi private şi proprietăţi 
de firme ş.a.m.d., inclusiv parcul industrial cum se spune aici. Pun o întrebare ca să 
fie analizată, dacă, aşa cum spunea şi domnul viceprimar, se semnează şi acel SF 
şi s-ar face o documentaţie prin care toate CF-urile respective care au făcut 
obiectul acestui blocaj din cauza acestei variante mult discutate, care astăzi 
blochează pe unii proprietari, firme sau persoane fizice şi evident, cu un răspuns de 
la CNAIR şi cu faptul că probabil vom vota într-un viitor consiliu bazele noului PUG, 
să zicem poate până anul viitor în primăvară să vedem dacă legal, în felul acesta 
se poate debloca astfel încât să poată să se semneze PUZ-uri pentru fiecare om 
care doreşte altceva. Deci un material cu toate CF-urile, adică colectiv, ca să zic 
aşa, care de-a lungul acestui blocaj, care juridic pe urmă cu pornirea unui nou 
PUG, cu răspuns de la CNAIR că nu mai face obiectul variantei, ci a altei variante 
după, dacă se poate debloca este un câştig de câţiva ani. Ca să nu se mai stea 4-5 
ani sau până votăm noi. Că PUG-ul bănuiesc că nu-l vom termina anul viitor.  

Domnul primar Turc Ioan – am impresia că lucrurile nu sunt înţelese foarte, 
foarte corect. Dar în mod normal, în urma tuturor întrebărilor şi a răspunsurilor pe 
care le-am primit, am ajuns la această concluzie: pentru a elimina acest traseu, 
avem nevoie de un alt traseu. Ceea ce voi încerca, ceea ce vom încerca, va fi 
următorul lucru: să nu aşteptăm până la finalizarea SF-ului, să mergem pe o etapă 
intermediară, adică în momentul în care sunt date punctele, în momentul în care 
traseul pe care se va face studiul de fezabilitate va fi clar stabilit, atunci în baza 
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unei corespondenţe cu CNAIR să eliminăm, deci să nu mai stăm 2 ani, pentru că şi 
studiu de fezabilitate durează. S-a semnat de curând contractul pentru realizarea 
lui. Mai mult decât atât noi avem şi un acord de colaborare la iniţiativa Primăriei 
municipiului Bistriţa, cu CNAIR pe parcursul realizării centurii ocolitoare.  

Doamna secretar general Gaftone Floare – desigur că aprobarea PUG-ului în 
2013 pe repede înainte, cum ar spune domnul primar, după o stagnare de circa 4 
ani, a fost tocmai acest pretext, că avem nevoie de centura ocolitoare. Iată că la 
Planul de Mobilitate Urbană din 2017, plan pe care astăzi îl modificaţi, cei care au 
participat la dezbaterea de atunci, vă amintiţi că echipa de proiect atunci a spus că 
nu este bine ca traseul să fie prin dealul Codrişor, trebuie să fie pe varianta de 
după deal. S-a insistat pe această variantă şi iată că în 2022 se repune pe tapet 
traseul centurii. Eu am fost consultată exact când a venit noua echipă de 
conducere la conducerea Primăriei municipiului Bistriţa, la conducerea oraşului, şi 
am spus că sunt 3 variante. Cea mai clară şi mai curată este modificarea Planului 
de Urbanism General, dar această modificare va într-un orizont aşa cum au spus 
consultanţii optimist de 2-3 ani, pesimist de 3-4 ani. A doua variantă este Planul de 
Mobilitate Urbană pe care astăzi îl aprobaţi, sau un Plan de Urbanism Zonal. Nu 
este vorba nici de o imagine, este vorba de o abordare cu celeritate. Cred că 
propunerea domnului primar, să abordăm CNAIR după ce avem o parte mai 
concretă cu studiul de fezabilitate, cred că este viabil. Vom reveni în faţa 
dumneavoastră cu o variantă care să soluţioneze problemele construcţiei pe traseul 
respectiv.  

Domnul preşedinte de şedinţă – sper că domnul care a făcut intervenţia a fost 
lămurit. 

Se supune la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de iniţiator şi se 
adoptă în unanimitate, respectiv cu 18 voturi „pentru”. 

 
Se trece la punctul 6 – Proiect de hotărâre nr.228/13.10.2022 privind 

aprobarea Planului Strategic Instituțional al Municipiului Bistrița pentru 
perioada 2021 – 2023, elaborat în cadrul Proiectului Bistrița 2030, cofinanțat 
prin Programul Operațional Capacitate Administrativă 2014 – 2020. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia de urbanism – aviz favorabil. 
Comisia juridică – aviz favorabil. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 17 voturi „pentru” şi un vot „împotrivă”.  
Rezultat Vot 

Da 17 

Nu 1 

Abţinere 0 

Au votat 18 

Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 19 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu  

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 
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Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Abs. 

Urîte Florin-Radu Da 

 
Se trece la punctul 7 – Proiect de hotărâre nr.229/17.10.2022 privind 

completarea Anexei nr.1 şi Anexei nr.2 la Hotărârea nr.180/23.12.2020 a 
Consiliului Local al municipiului Bistriţa privind desemnarea reprezentanţilor 
Consiliului Local al municipiului Bistriţa în Comisia pentru evaluarea şi 
asigurarea calităţii în unităţile din învăţământul preuniversitar de stat şi 
particular din municipiul Bistriţa şi stabilirea unor măsuri privind exercitarea 
atribuţiilor în scopul îmbunătăţirii activităţii unităţilor de învăţământ, cu 
modificările şi completările ulterioare. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul secret al 
majorităţii simple a consilierilor prezenţi. 

Comisia juridică – aviz favorabil. 
Domnul consilier Filip Alexandru Tudor – doresc să fac următoarele 2 

propuneri: domnul consilier Pavelean Nicolae ca reprezentant al consiliului local la 
Creşa Bistriţa şi domnul consilier Mathe Attila ca reprezentant al consiliului local la 
Grădiniţa cu Program Prelungit “Nina Kids”.  

Preşedintele de şedinţă supune la vot, prin vot secret, propunerea domnului 
consilier Filip Alexandru Tudor, respectiv ca domnul consilier Pavelean Nicolae să 
fie ales reprezentant al consiliului local la Creşa Bistriţa. Se aprobă cu 18 voturi 
„pentru”. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot, prin vot secret, propunerea domnului 
consilier Filip Alexandru Tudor, respectiv ca domnul consilier Mathe Attila să fie 
ales reprezentant al consiliului local la Grădiniţa cu Program Prelungit “Nina Kids”. 
Se aprobă cu 17 voturi „pentru”. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, prin vot secret, 
care se adoptă în unanimitate, respectiv cu 18 voturi „pentru”. 

 
Se trece la punctul 8 – Proiect de hotărâre nr.230/18.10.2022 privind 

aprobarea cuantumului burselor pentru elevii din unitățile de învățământ 
preuniversitar din municipiul Bistrița. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia juridică – aviz favorabil. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, şi se adoptă în unanimitate, respectiv cu 18 voturi „pentru”. 
 
Se trece la punctul 9 – Proiect de hotărâre nr.232/20.10.2022 pentru 

modificarea Hotărârii nr.156/2018 a Consiliului local al municipiului Bistrița, 
privind aprobarea Studiului de fezabilitate și a indicatorilor tehnico-economici 
pentru obiectivul de investiții ”Amenajare parc în cadrul complexului sportiv 
și de agrement Unirea - Wonderland” municipiul Bistrița. 
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Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia de urbanism – aviz favorabil. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, şi se adoptă cu 17 voturi „pentru”. 
Rezultat Vot 

Da 17 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 17 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 19 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da   

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Abs. 

Urîte Florin-Radu Da 

 
Se trece la punctul 10 – Proiect de hotărâre nr.233/20.10.2022 pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița nr. 87/2018, 
privind aprobarea Documentației de avizare a lucrărilor de intervenții  și a 
indicatorilor tehnico economici pentru obiectivul de investiții  ”Amenajare 
piste de ciclişti în municipiul Bistriţa”- etapa I, municipiul Bistrița. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia de urbanism – aviz favorabil. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, şi se adoptă în unanimitate, respectiv cu 18 voturi „pentru”. 
 
Se trece la punctul 11 – Proiect de hotărâre nr.234/20.10.2022 privind 

modificarea Hotărârii nr.23 din 22.02.2018  a Consiliului local al municipiului 
Bistrița,  privind aprobarea Documentației de avizare a lucrărilor de intervenții 
și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții “Linie verde 
de transport public utilizand mijloace de transport cu motor electric, hibrid 
sau norma de poluare redusa”, municipiul Bistrița. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia de urbanism – aviz favorabil. 
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Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 
prezentată de iniţiator, şi se adoptă în unanimitate, respectiv cu 18 voturi „pentru”. 

 
Se trece la punctul 12 – Proiect de hotărâre nr.235/20.10.2022 privind 

modificarea Hotărârii nr.83 din 24.05.2018  a Consiliului local al municipiului 
Bistrița,  privind aprobarea Documentației de avizare a lucrărilor de intervenții 
și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiții 
”Reconfigurarea axei de transport public pe traseul: str.Gării – Bulevardul 
Decebal – str.Andrei Mureșanu – str.Năsăudului” municipiul Bistrița. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia de urbanism – aviz favorabil. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, şi se adoptă în unanimitate, respectiv cu 18 voturi „pentru”. 
 
Se trece la punctul 13 – Proiect de hotărâre nr.236/20.10.2022 pentru 

modificarea Hotărârii nr.188/20.12.2017 a Consiliului local al municipiului 
Bistrița, privind aprobarea Studiului de fezabilitate și a indicatorilor tehnico-
economici pentru obiectivul de investiții ”Reabilitare şi modernizare Școala 
Gimnazială nr.1, str.Independenței nr.46”, municipiul Bistrița cu modificările 
şi completările ulterioare. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia juridică – aviz favorabil. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, şi se adoptă în unanimitate, respectiv cu 18 voturi „pentru”. 
 
Se trece la punctul 14 – Proiect de hotărâre nr.237/20.10.2022 privind 

aprobarea listei de prioritate cuprinzând persoanele îndreptăţite să 
beneficieze de o locuinţă de serviciu. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 8 articole şi se adoptă cu votul secret al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia juridică – aviz favorabil. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot, prin vot secret proiectul de hotărâre în 

forma prezentată de iniţiator, şi se adoptă în unanimitate, respectiv cu 18 voturi 
„pentru”. 

 
Se trece la punctul 15 – Proiect de hotărâre nr.238/20.10.2022 privind 

aprobarea prelungirii duratei contractului de închiriere încheiat între 
Municipiul Bistriţa şi Asociaţia Social Democrată a Romilor Ardeleni Bistrița, 
pentru spațiul situat în Piața Mică nr.15, cu destinația de sediu. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 8 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia de urbanism – aviz favorabil. 
Comisia juridică – aviz favorabil. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, şi se adoptă cu 17 voturi „pentru”. 
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Rezultat Vot 

Da 17 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 17 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 19 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da   

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Abs. 

Urîte Florin-Radu Da 

 
Se trece la punctul 17 – Proiect de hotărâre nr.240/20.10.2022 privind 

aprobarea prelungirii duratei de folosinţă gratuită a unor spaţii situate în 
municipiul Bistriţa, Piaţa Centrală nr.2, în favoarea Inspectoratului de Poliţie 
Judeţean Bistriţa-Năsăud – Biroul Judeţean de Administrare a Bazelor de 
Date privind Evidenţa Persoanelor Bistriţa-Năsăud. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia de urbanism – aviz favorabil cu următorul amendament:  
Se modifică art.1 alin.(2) şi va avea următorul conţinut: 

„Actul adițional la contractul de comodat prevăzut la alin.1 se va încheia 
începând cu data de 01.01.2023 până la data depunerii proiectului în vederea 
obţinerii de fonduri nerambursabile pentru reabilitarea clădirii din Piaţa 
Centrală nr.2, dar nu mai mult de 2 ani, cu drept de prelungire cu acordul părţilor, 
la cererea expresă a comodatarului, dacă este cazul”. 

Comisia juridică – aviz favorabil cu acelaşi amendament propus de comisia 
juridică. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot amendamentul comun al comisiei de 
urbanism şi comisiei juridice de mai sus şi se aprobă în unanimitate, respectiv cu 
18 voturi „pentru”. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre cu propunerea de 
modificare aprobată, şi se adoptă în unanimitate, respectiv cu 18 voturi „pentru”. 

 
Se trece la punctul 18 – Proiect de hotărâre nr.241/20.10.2022 pentru 

aprobarea solicitării transmiterii unui imobil aflat în domeniul public al 
Statului Român si administrarea Ministerului Sportului prin Direcția 
Județeană pentru Sport și Tineret Bistrița-Năsăud, în domeniul public al 
Municipiului Bistrița. 
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Proiectul de hotărâre cuprinde 8 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii calificate a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia juridică – aviz favorabil. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, şi se adoptă în unanimitate, respectiv cu 18 voturi „pentru”. 
 
Se trece la punctul 19 – Proiect de hotărâre nr.242/20.10.2022 pentru 

modificarea și completarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița 
nr.31/22.02.2018 privind stabilirea unor măsuri pentru utilizarea unor 
suprafețe de teren proprietate publică a municipiului Bistrița, pentru 
amplasarea de terase, construcții provizorii cu diferite destinații, precum și 
pentru terenurile folosite ca și cale de acces. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia de urbanism – aviz favorabil. 
Comisia juridică – aviz favorabil. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, şi se adoptă cu 17 voturi „pentru”. 
Rezultat Vot 

Da 17 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 17 

Nu au votat 0 

Absenţi 2 

Total 19 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da   

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Abs. 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Abs. 

Urîte Florin-Radu Da 

 
Se trece la punctul 20 – Proiect de hotărâre nr.243/20.10.2022 privind 

aprobarea alipirii a două imobile-teren proprietate publică a Municipiului 
Bistriţa, situate în municipiul Bistrița, strada Alexandru Odobescu nr.17, 
aferente imobilului construcție cu destinația de sediu administrativ. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia de urbanism – aviz favorabil. 
Comisia juridică – aviz favorabil. 
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Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 
prezentată de iniţiator, şi se adoptă cu 17 voturi „pentru”. 

Rezultat Vot 

Da 17 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 17 

Nu au votat 0 

Absenţi 2 

Total 19 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da   

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Abs. 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Abs. 

Urîte Florin-Radu Da 

 
Se trece la punctul 21 – Proiect de hotărâre nr.244/20.10.2022 privind 

acordarea Bursei de Merit „Nosa” unor studenţi cu domiciliul în municipiul 
Bistriţa. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 9 articole şi se adoptă cu votul secret al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia juridică – aviz favorabil. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot secret proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, şi se adoptă cu 17 voturi „pentru”. 
 
Se trece la punctul 22 – Proiect de hotărâre nr.245/20.10.2022 privind 

prelungirea prin act adiţional a duratei contractelor de închiriere, pentru 
terenurile pe care sunt amplasate chioşcuri şi tonete în pieţele municipiului 
Bistriţa. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia juridică – aviz favorabil. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, şi se adoptă cu 17 voturi „pentru”. 
Rezultat Vot 

Da 17 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 17 

Nu au votat 0 

Absenţi 2 

Total 19 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da   
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Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Abs. 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Abs. 

Urîte Florin-Radu Da 

 
Se trece la punctul 23 – Proiect de hotărâre nr.246/20.10.2022 privind 

aprobarea Organigramei, Statului de funcţii și a Regulamentului de 
Organizare și Funcționare, ale Serviciului public municipal „Direcţia 
Municipală de Sănătate Bistriţa”. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia juridică – aviz favorabil. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, şi se adoptă cu 17 voturi „pentru”. 
Rezultat Vot 

Da 17 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 17 

Nu au votat 0 

Absenţi 2 

Total 19 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da   

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Abs. 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Abs. 

Urîte Florin-Radu Da 

 
Se trece la punctul 24 – Proiect de hotărâre nr.247/20.10.2022 privind 

declararea ca bun de uz și interes public local a unui imobil-teren situat în 
municipiul Bistrița, strada Zefirului, cu destinația de parcare și punct 
colectare deșeuri. 
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Proiectul de hotărâre cuprinde 8 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia de urbanism – aviz favorabil. 
Comisia juridică – aviz favorabil. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, şi se adoptă cu 17 voturi „pentru”. 
Rezultat Vot 

Da 17 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 17 

Nu au votat 0 

Absenţi 2 

Total 19 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da   

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Abs. 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Abs. 

Urîte Florin-Radu Da 

 
Se trece la punctul 25 – Proiect de hotărâre nr.248/20.10.2022 privind 

finanţarea Clubului Sportiv Municipal Bistriţa cu suma de 200.000 lei pentru 
achiziţionarea de echipamente şi materiale sportive pentru cele 7 secţii 
olimpice. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia juridică – aviz favorabil. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, şi se adoptă cu 17 voturi „pentru”. 
Rezultat Vot 

Da 17 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 17 

Nu au votat 0 

Absenţi 2 

Total 19 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da   

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Abs. 
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Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Abs. 

Urîte Florin-Radu Da 

 
Se trece la punctul 26 – Proiect de hotărâre nr.249/20.10.2022 privind 

aprobarea închirierii spațiului situat în municipiul Bistrița, Bulevardul 
Independenței nr.24-26 - Casa Speranţei, în suprafață de 54,40 mp, în 
favoarea Organizației Naționale „Cercetașii României” – Filiala "Oskar 
Skrabel" Bistrița, cu destinația de sediu asociație. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 10 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia juridică – aviz favorabil. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, şi se adoptă în unanimitate, respectiv cu 18 voturi „pentru”. 
 
Se trece la punctul 27 – Proiect de hotărâre nr.250/20.10.2022 pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Local al municipiului Bistriţa 
nr.88/30.05.2018 privind aprobarea Studiului de fezabilitate actualizat şi a 
indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii “Reabilitare și 
modernizare Liceul Tehnologic de Servicii’’ municipiul Bistrița. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie.  

Comisia economică – aviz favorabil. 
Comisia de urbanism – aviz favorabil. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 

prezentată de iniţiator, şi se adoptă în unanimitate, respectiv cu 18 voturi „pentru”. 
 
Se trece la punctul 28 pe ordinea de zi, proiect de hotărâre 

nr.251/20.10.2022 privind aprobarea execuției bugetului local, bugetului 
instituțiilor publice finanțate din venituri proprii și subvenții din bugetul local, 
bugetului creditelor interne și bugetului fondurilor externe nerambursabile al 
municipiului Bistrița pe Trimestrul III anul 2022 

Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole și 4 anexe și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 

Avizul Comisiei economice: Aviz favorabil 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Dacă sunt, 

intervenții. Domnul Pavelean, vă rog! 
Domnul consilier Pavelean Nicolae: Aș avea eu o intervenție dar e mai mult o 

întrebare și aș avea nevoie de prezența domnului Turc, adresată domnului Turc. 
Dacă revine înapoi o să o adresez la sesiunea de interpelări.   

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Da, o să fie o 
sesiune de interpelări, întrebări și interpelări la sfârșitul ședinței. Alte intervenții? Nu 
sunt. Atunci vot la proiectul de la numărul curent 28. 

Președintele de ședință supune la vot proiectul de hotărâre și se adoptă cu 
18 voturi ”pentru”, unanimitatea voturilor consilierilor prezenți. 
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Se trece la punctul 29 pe ordinea de zi, (completare la disp) Proiect de 

hotărâre nr.252/21.10.2022 pentru modificarea Hotărârii nr.70/12.05.2016 a 
Consiliului local al municipiului Bistrita pentru aprobarea documentaţiei de 
avizare a lucrărilor de intervenţie, a proiectului „Restaurarea Bisericii 
Evanghelice C.A. Bistrita în vederea introducerii sale în circuitul turistic 
international„ şi a cheltuielilor legate de proiect, în vederea solicitării 
finanţării prin Programul Operational Regional 2014 – 2020, Apelul de 
proiecte POR / 2016 / 5 / 5.1 /1 , cu modificările si completările ulterioare 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole și o anexă și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 

Comisia economică: Aviz favorabil 
Comisia de urbanism: Aviz favorabil; 
Comisia juridică și administrație publică locală: Aviz favorabil; 
Președintele de ședință constată că nu sunt intervenții la acest punct al 

ordinii de zi și supune la vot proiectul de hotărâre, în forma prezentată de inițiator. 
Se adoptă cu 18 voturi ”pentru”, unanimitatea voturilor consilierilor prezenți. 
 
Se trece la punctul 30 pe ordinea de zi, (completare la disp) Proiect de 

hotărâre nr.253/21.10.2022 privind aprobarea Documentației de avizare a 
lucrărilor de intervenție și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul 
de investiții „Reabilitare și modernizare Liceu cu Program Sportiv Bistrița – 
corp Bˮ 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole și o anexă și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 

Comisia economică: Aviz favorabil 
Comisia de urbanism: Aviz favorabil; 
Președintele de ședință constată că nu sunt intervenții la acest punct al 

ordinii de zi și supune la vot proiectul de hotărâre, în forma prezentată de inițiator. 
Se adoptă cu 18 voturi ”pentru”, unanimitatea voturilor consilierilor prezenți. 
 
Se trece la punctul 31 pe ordinea de zi (completare la disp) Proiect de 

hotărâre nr.254/21.10.2022, privind rectificarea bugetului de venituri şi 
cheltuieli al municipiului Bistriţa, pe anul 2022 

Proiectul de hotărâre cuprinde 12 articole și 4 anexe și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 

Comisia economică: Aviz favorabil 
Președintele de ședință constată că nu sunt intervenții la acest punct al 

ordinii de zi și supune la vot proiectul de hotărâre, în forma prezentată de inițiator. 
Se adoptă cu 15 voturi ”pentru” și 3 abțineri. 

Rezultat Vot 

Da 15 

Nu 0 

Abţinere 3 

Au votat 18 

Nu au votat 0 

Absenţi 1 

Total 19 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abț 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 
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Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Abț 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da. 

Ruşti Ionel Da 

Săsărman Lucia-Augusta Abț 

Stan Călin Da  

Urîte Florin-Radu Da 

 
Se trece la punctul 32 de pe ordinea de zi, (completare la disp) Proiect 

de hotărâre nr.255/24.10.2022 privind însuşirea documentaţiilor cadastrale de 
actualizare date pentru imobilele identificate în CF nr.72923 Bistrița și CF 
nr.72968 Bistrița, proprietate a Municipiului Bistrița, domeniul public 

Proiectul de hotărâre cuprinde 8 articole și se adoptă cu votul majorității 
consilierilor în funcție. 

Comisia economică: Aviz favorabil 
Comisia de urbanism: Aviz favorabil; 
Comisia juridică și administrație publică locală: Aviz favorabil 
Președintele de ședință constată că nu sunt intervenții la acest punct al 

ordinii de zi și supune la vot proiectul de hotărâre, în forma prezentată de inițiator. 
Se adoptă cu 18 voturi ”pentru”, unanimitatea voturilor consilierilor prezenți. 
 
 
Proiectul de la punctul 33, nr.256/24.10.2022 privind constatarea încetarii de 

drept a mandatului de consilier local al doamnei Săcălean Oana Andreea a fost 
deja adoptat. 

 
Se trece la punctul 34 de pe ordinea de zi, (completare la disp), proiect 

de hotărâre nr.257/24.10.2022 privind aprobarea Studiului de fezabilitate și a 
indicatorilor tehnico economici pentru obiectivul de investiții  “Parcare 
etajată D+P Vasile Lupu 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole și două anexe și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 

Comisia economică: Aviz favorabil 
Comisia de urbanism: Aviz favorabil; 
Președintele de ședință constată că nu sunt intervenții la acest punct al 

ordinii de zi și supune la vot proiectul de hotărâre, în forma prezentată de inițiator. 
Se adoptă cu 18 voturi ”pentru”, unanimitatea voturilor consilierilor prezenți. 
 
Se trece la punctul 35 de pe ordinea de zi, (completare la disp) Proiect 

de hotărâre nr.258/24.10.2022 privind aprobarea Studiului de Fezabilitate şi a 
indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii ”Amenajare 
spațiu de joacă strada Crinilor, bl.1-2”, municipiul Bistrița 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole și două anexe și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 

Comisia economică: Aviz favorabil 
Comisia de urbanism: Aviz favorabil; 
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Președintele de ședință constată că nu sunt intervenții la acest punct al 
ordinii de zi și supune la vot proiectul de hotărâre, în forma prezentată de inițiator. 

Se adoptă cu 18 voturi ”pentru”, unanimitatea voturilor consilierilor prezenți. 
 
Se trece la punctul 36 de pe ordinea de zi, Procesul-verbal al şedinţei 

ordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa din data de 29.09.2022 
Președintele de ședință și supune la vot procesul verbal și se aprobă, fără 

intervenții, cu 18 voturi ”pentru”, unanimitatea voturilor consilierilor prezenți. 
 
Se trece la punctul 37 de pe ordinea de zi, Procesul-verbal al şedinţei 

extraordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa convocată de îndată 
în data de 06.10.2022 

Președintele de ședință și supune la vot procesul verbal și se aprobă, fără 
intervenții, cu 18 voturi ”pentru”, unanimitatea voturilor consilierilor prezenți. 

 
SESIUNEA DE ÎNTREBĂRI ȘI INTERPELĂRI  
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberiu Daniel: Avem capitol 

”Diverse”? Dacă nu, trecem la sesiunea de interpelări. OK, trecem la sesiunea de 
interpelări, întrebări adresate executivului. Domnul Elisei, vă rog!  

Domnul consilier Elisei Radu Claudiu: O mică precizare, am văzut că pe 
Grigore Bălan s-a turnat stratul de uzură, de asfalt. Pe Grigore Bălan. Înțeleg că 
este turnat stratul de uzură, de asfalt. Și s-au reparat gurile de canal. În afară de o 
gură de canal toate sunt ori subdenivelate ori supradenivelate, față de nivelul 
asfaltului, cu o singură excepție. Sper să se poată remedia problema, pentru că 
altfel lucrarea este, din punctul meu de vedere, neconformă. Doi: având în vedere 
că pe bulevard, pe Calea Moldovei, sunt separatoare de sens, de plastic, o 
rugăminte din partea celor de la SMURD și de la Ambulanță, în cazul în care – mai 
ales cu ambuteiajele care sunt în momentul de față în oraș, ar fi bine să fie 
desființate aceste separatoare de sens, că dacă rămâne o ambulanță blocată nu 
poate trece pe contrasens, să i se facă loc, și rămâne în trafic și așteaptă acolo 
până când se mișcă toată coloana de mașini. Până când se găsește o soluție de 
fluidizare a traficului să se elimine aceste separatoare de sens, acolo unde există și 
sunt de plastic și se pot înlocui. Mulțumesc! 

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberiu Daniel: Da, mulțumim! 
Cine urmează? Domnul Pavelean? Vă rog! 

Domnul consilier Pavelean Nicolae: Da, mulțumesc! Domnule primar, 
referitor la proiectul execuției bugetului local, pentru că nu ați fost aici când s-a 
discutat subiectul, aș dori să menționez faptul că nu ne-am uitat pe cifre și ce 
putem constata este faptul că cetățenii municipiului Bistrița dau dovadă din nou de 
seriozitate în achitarea taxelor și impozitelor, în special la categoria de impozite și 
taxe pe terenuri. Cifrele sau, mă rog, procentele, arată că sunt peste așteptările pe 
care le aveam până în acest moment. În același timp, ce putem să constatăm, este 
faptul că la secțiunea de cheltuieli de funcționare ale instituției primăriei, cifra sau 
procentul de realizarea a cheltuielilor este de peste 66%, în timp ce, la fel ca în anii 
precedenți, la capitolul de cheltuieli de dezvoltare procentul de efectuare a 
cheltuielilor este mult mai redus, respectiv peste 37%. În acest context aș dori să 
vă întreb, domnule primar, care este strategia dumneavoastră sau care vor fi 
măsurile pentru anul viitor, astfel încât procentele de realizare a cheltuielilor, în 
special pentru faptul că suntem la final de an, să fie mai mari pe partea de 
dezvoltare și, în același timp, care sunt măsurile pentru a reduce cheltuielile de 
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funcționare ale Primăriei Bistrița? Asta ar fi primul punct. Pe scurt, foarte pe scurt, 
vă adresez o plângere din partea unor profesori de la Liceul de Muzică Tudor 
Jarda, care mi-au semnalat faptul că nu dispun, de foarte mult timp, de o sală 
profesorală, și asta se datorează faptului că lucrările de reabilitare ale Liceului 
Tudor Jarda durează foarte mult. Aș vrea să vă întreb dacă ne puteți da un termen 
de finalizare a lucrărilor, la fel și pentru lucrările de reabilitare de la Generală 1. O 
scurtă informare, dacă ne puteți face, domnule primar, legat de, dacă aveți în 
evidență, numărul străzilor de pământ, neasfaltate, din municipiul Bistrița, dacă 
aveți numărul lor exact și dacă ne puteți informa unde ar putea să vadă cetățenii 
graficul sau, mă rog, planul de asfaltare a acestor străzi, în viitorul apropiat și, mai 
specific, dacă vă rog, legat de strada Alunului, am o solicitare din partea cetățenilor, 
dacă le puteți spune când se pot aștepta la asfalt și la iluminat public pe această 
stradă. Referitor la stația de asfalt, la ultima ședință, domnule primar, ne-ați promis 
că veți veni cu clarificări adiționale în ceea ce privește situația stației de asfalt. 
Dacă puteți să ne spuneți, am văzut că s-a postat deja pe pagina Primăriei o 
informare, ați avut o întâlnire cu Agenția pentru Protecția Mediului, înspre 
soluționarea problemei pe care am avut-o acolo, dar dacă puteți să ne spuneți care 
este concluzia analizei pe care ați făcut-o dumneavoastră în ceea ce privește 
sancțiunea pe care cei de la Garda de Mediu au dispus-o pentru Primăria Bistrița, 
mă refer aici la amenda de 50.000 de lei, ce se întâmplă cu acea amendă, dacă ați 
analizat care este cauza, cine se face vinovat pentru această amendă. Întreb asta 
pentru că în trecut Primăria Bistrița a primit și alte sancțiuni, și, din păcate, 
niciodată nu s-au găsit și nimeni nu a răspund pentru aceste sancțiuni.  
Referitor la, foarte scurt, la programul de casare al autovehiculelor, anunțat de 
AFM, sunt oameni care ne întreabă dacă se va derula acest program, mă refer la 
programul prin care oamenii vor putea casa un autovehicul vechi și vor primi un 
voucher în valoare de 3000 de lei. Anunțul, din informațiile publice până la acest 
moment, am înțeles că primăriile vor suporta un anumit procent din aceste 
vouchere, de casare a mașinilor și vrem să știm dacă Primăria Bistrița este 
pregătită pentru așa ceva sau dacă aveți alte informații, pentru că în momentul de 
față, cu informațiile disponibile, există o anumită incertitudine pentru cetățeni. 
Referitor la – vă aduc la cunoștință o problemă din partea de sus a orașului, mă 
refer la lipsa băilor publice, în special în zona centrelor comerciale de pe Calea 
Moldovei. Vă pot da un exemplu, Centru Comercial B1 dispunea de o baie publică 
până când am intrat în pandemie, dar din pandemie, din păcate, această baie 
publică s-a închis. Sunt mulți cetățeni care frecventează aceste centre comerciale, 
cu copiii lor, și la o urgență din păcate nu au unde să își ducă copiii la baie. Și astfel 
vă întreb dacă se pot lua ceva măsuri în acest sens, dacă aceste centre comerciale 
trebuiau să aibă o baie publică când au fost autorizate pentru a fi construite, sau, 
dacă nu trebuia, de ce s-au autorizat fără o baie publică. Atât, mulțumesc!  

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberiu Daniel: Mai este 
cineva? Da, mulțumesc, urmează domnul Bria.  

Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: Mulțumesc, domnule președinte. 
Interpelarea mea nu este foarte complicată. În cele trei case nelocuite și un bloc în 
construcție de pe Petre Ispirescu s-au instalat o haită de câini mari, i-am văzut în 
dimineața asta, cred că ar trebui făcut ceva pentru că altfel vor apărea probleme. 
Deci, între sensul giratoriu de la 1 Decembrie și Cerbului, sunt trei case nelocuite. 
Sunt câini mari, ciobănești. Deocamdată se acomodează, cred că foarte curtând 
vor începe să se manifeste teritorial și atunci cred că vor fi probleme cu cei care 
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trec prin zonă. Au apărut de o zi, nu știu, îi descarcă cineva din mașini, toți arată 
foarte bine. Mulțumesc!  

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberiu Daniel: Mulțumesc! 
Domnul Mathe! 

Domnul consilier Mathe Attila: Mulțumesc! Vreau să profit de faptul că au 
început niște intervenții pe Bulevardul Republicii, eu cred că ar fi o idee bună să 
facem un, de ce nu, un parc de câini între benzi, pe spațiul verde. Să împrejmuim o 
bucată de spațiu verde cu un gard și să plantăm și tuia pe spațiul verde, ca 
cetățenii să poată să meargă cu câinii acolo. Am fost în concediu, acum o lună, 
într-o altă țară, și am văzut parc de câini și de 5 metri pătrați, foarte mic. Și vă dau 
și un exemplu din Tîrgu Mureș, din Bulevardul Cetății, dacă nu mă înșel, și acolo 
între benzi spațiul respectiv este utilizat. Și, a doua interpelare, aș vrea să lucrăm 
un pic la legea cimitirelor, de a interzice coroanele de plastic. Știm bine că, de 
multe ori, la coroane se dau foc. Nu este creștină treaba ce se face acolo dar 
treaba asta se întâmplă și cred că ar trebui să acționăm, fiindcă dăunează foarte 
mult mediului aceste coroane. Evident, nu putem interzice agenților comerciali să 
vândă aceste coroane dar putem opri, să nu îi lăsăm să mai intre cu aceste 
coroane în cimitir. Mulțumesc! 

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberiu Daniel: Da, 
Mulțumesc! Mai sunt și alte întrebări? Dacă nu sunt o să îl rog pe domnul primar să 
răspundă.  

Primarul municipiului, domnul Ioan Turc: Domnule consilier Elisei, pe General 
Grigore Bălan nu a fost încă tras stratul de uzură. Acolo, e o tehnologie, montăm 
guri de canalizare cu capace autonivelante. Sunt scumpe dar sunt scumpe pentru 
că au încorporată o tehnologie foarte bună, practic nu va exista nici un fel de 
diferență de nivel, nici în plus nici în minus, deci ele practic vor fi aduse la nivelul 
carosabilului. Urmează să tragem stratul de uzură, ce vedeți dumneavoastră, pe 
Grigore Bălan, în momentul de față, este binderul. Deci, practic pe toate lucrările 
noi și ulterior la nivelul întregului oraș, cu un efort financiar considerabil vom monta 
doar guri de canal, doar sisteme de canalizare cu capace autonivelante.  

E corect, cred, ce ați observat pe Calea Moldovei, vom ridica acele 
separatoare din plastic, oricum aveam de gând să facem acest lucru peste tot pe 
unde ele există în acest moment. Dorim să venim cu alte sisteme de delimitare, mai 
moderne, inclusiv cu corpuri care emit lumină. În acest context vreau să vă spun că 
toate trecerile pentru pietoni, pentru că siguranța oamenilor, siguranța pentru noi 
este foarte importantă, vor fi semnalizate suplimentar cu sisteme cu lumini 
intermitente. De probă am montat asemenea sisteme la o trecere de pietoni de pe 
Bulevardul Republicii, și vom extinde acest sistem, începând, categoric, cu trecerile 
de pietoni nesemaforizate, care sunt cele mai, mă rog, problematice. Vom face 
acest lucru foarte repede.  
Domnule consilier Pavelean, anul trecut, Primăria municipiului Bistrița, în condițiile 
în care există, totuși, o echipă nouă în primărie, a avut un procent de executare a 
bugetului pe componenta de dezvoltare, și vă rog să verificați acest lucru, ca și 
Clujul și ca și alte orașe municipii reședință de județ din România. Avem o 
problemă, atunci când discutăm despre nivelul de realizare a bugetului, care vine 
din faptul că, practic, toate proiectele finanțate din bani europeni, sunt luate în 
calcul ca anvelopă totală, ori ele sunt proiecte multianuale. Deci procente de 
executare 100% sunt imposibile din punct de vedere tehnic, dar avem multe lucrări 
aflate pe diferite stadii. În momentul de față sunt depuse facturi la Primăria 
municipiului Bistrița. Până la sfârșitul anului intenționăm să finalizăm asfaltarea pe 
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zona de pământ de pe Tărpiului, de pe strada Tărpiului, intenționăm să finalizăm 
puntea nouă, intenționăm să tragem stratul de uzură pe Grigore Bălan și Șincai, 
intenționăm să avansăm pe toate șantierele. Iar gradul de realizare va fi, pe 
analizele pe care le-am făcut, undeva de 50 de procente, ceea ce e practic un 
procent satisfăcător, un procent bun.  
În legătură cu planul de asfaltare a străzilor de pământ, am semnat autorizația de 
construire pentru intervențiile la sistemul de apă și canalizare, mă refer la 
Masterplanul de apă și canalizare. Eu sper că Aquabis, ADI apă-canal, vor proceda 
în așa fel încât lucrările să înceapă cât mai repede. Discutăm despre un număr 
mare de străzi pe care urmează să fie înlocuite sau extinse sistemele de apă și 
canal, îndeosebi extinse sistemele de apă și canalizare, după care, categoric, 
putem să intervenim pentru asfaltări. Începând din primăvara anului viitor vom avea 
un program de asfaltare a străzile de pământ, dar nu pe sau de pe Capitolul de 
dezvoltare ci pe capitolul reparații. Am încercat să găsim o soluție care să ne 
permită să intervenim cât mai repede la aceste străzi. Dacă mergem pe soluția de a 
finanța lucrările de pe Capitolul dezvoltare ca și investiții, durata va fi foarte mare, 
pentru că sunt foarte multe, aceasta este situația pe care am primit-o, ca să nu 
spun că am moștenit-o, că parcă nu mai sună bine. Da, am să vă spun exact 
numărul lor. Practic suntem hotărâți și am făcut și o discuție, cu Inspectoratul de 
Stat în Construcții și am făcut o discuție , în același registru și cu Curtea de Conturi. 
Vom aplica un strat de asfalt, bineînțeles, după intervenții prealabile, preprofilarea 
drumului, amenajarea șanțurilor, vom turna un strat de asfalt a cărui durată de viață 
va fi de doi-trei ani de zile, dar este o soluție cât se poate de bună, pentru că putem 
avea un orizont rezonabil pentru rezolvarea problemei străzilor de pământ. În 
paralel mergem și cu investiții, avem un portofoliu de străzi, vă pot pune la 
dispoziție situația exactă a străzilor pentru care avem studii de fezabilitate, sau 
avem studii dar ele trebuie actualizate, pentru că au fost realizate în urmă cu ceva 
timp. Așa că vom merge în paralel, pe de o parte de pe Capitolul reparații, pe de 
altă parte prin proiecte de investiții.  

Domnul consilier Pavelean: Strada Alunului? 
Primarul municipiului, domnul Ioan Turc: Da! Sigur, eu nu vreau să mă refer 

la o anumită stradă, dar și strada Alunului, adică nu văd nici un motiv pentru care 
strada Alunului să nu intre într-un proces de amenajare, de pe Capitolul reparații. E 
motivul pentru care am solicitat cumpărarea unei stații de asfalt, pentru că nu 
puteam face acest lucru cu stația veche.  
Stația de asfalt, ați sesizat foarte bine, am avut o întâlnire, la care a participat și 
Vicepreședintele Agenției Naționale pentru Protecția Mediului, a participat 
Directorul Agenției Județene pentru Protecția Mediului, colegii din primărie. O spun 
cât se poate de răspicat, cât se poate de ferm, avem o singură soluție, doar una: 
autorizarea, intrare în legalitate, autorizarea stației existente. Avem cadru legal, în 
acest moment suntem pe procedură cu Agenția Județeană pentru Protecția 
Mediului, și cred că voi fi în măsură, într-un termen scurt, să vă dau vestea 
așteptată, că stația poate funcționa. Nu doar din punct de vedere tehnic, pentru că 
ea este finalizată, au fost făcute și anumite probe, dar trebuie să intrăm în 
legalitate. În ceea ce privește amenda, ea a fost contestată. În situația în care 
intrăm în legalitate, categoric că vom avea câștig de cauză și în instanță, adică 
instanța nu poate reține în sarcina Primăriei municipiului Bistrița plata amenzii în 
condițiile în care motivul pentru care a fost dată sancțiunea, a fost acordată 
sancțiunea, dispare. Cu privire la culpe, păi o să observați punctul meu și al echipei 
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pe care o coordonez și în momentul în care vom veni cu noua organigramă. Eu am 
un punct de vedere deja foarte clar.   
În ceea ce privește băile, informația pe care eu o am , dar voi verifica dacă este 
corectă sau nu, pot fi solicitate chei și, mă rog, se poate intra la băi, și la Kaufland 
și la ceilalți retaileri. Acum eu nu vreau să spun că aceasta este o soluție corectă, 
pentru că nu este o soluție corectă. Și vom verifica, de fapt care sunt competențele 
noastre pentru ca această problemă să fie rezolvată. Bineînțeles că trebuie plecat 
de la proiect, că dacă în proiect sunt prevăzute băi destinate publicului, destinate 
oamenilor care fac cumpărături, aceste băi trebuie lăsate deschise, mi se pare total 
nefiresc să mergi să cauți pe cineva să îți dea cheia, că, mă rog, îl trece pe copilaș, 
nu e normal.  
Rezolvăm și problema câinilor, domnule consilier Bria. Eu cred că domnul Crețiu s-
a sesizat. Păi nu, că autosesizat era dacă se sesiza singur. Dacă nu, am să îl 
sesizez.  
Domnule consilier Mathe, primul parc destinat animalelor, destinat câinilor de 
companie, este aproape finalizat. Urmează să montăm un anumit tip de mobilier, să 
rezolvăm problema toaletei. Conlucrăm, ca la final să avem un parc așa cum și-l 
doresc iubitorii de animale, adică la cel mai înalt standard, cu Asociația chinologică 
din județ, adică cu președintele Asociației Chinologice din județul nostru, cu 
doamna Matilda Gubesch. Acest loc de joacă pentru câini și nu numai de joacă ci și 
de dresaj, pentru că vor exista și asemenea activități, este situat în proximitatea 
ștrandului municipal, deci lângă râu. Un al doilea va fi amenajat în zona Big, avem 
un teren al cărui regim juridic este în momentul de față incert, în sensul în care el a 
fost solicitat de către o anumită entitate, dar deocamdată nu există o rezolvare, 
adică dosarul este în așteptare și nu vrem să lăsăm terenul acela în starea în care 
se află în momentul de față. De asemenea, anul viitor dorim să amenajăm un loc 
de joacă generos, mare, pentru câini, și în Pădurea Schullerwald. Voi verifica dacă 
ceea ce spuneți dumneavoastră este fezabil. Vă rog să nu o luați, mă rog, ca pe o 
reticență, neapărat, dar trebuie să vedem în ce măsură sunt dezirabile asemenea 
amenajări pe spații mici, în zone aglomerate, mă refer aici inclusiv la mașini. 
Rămâne în analiză. 
În ceea ce privește cimitirele, e cât se poate de limpede că atunci când intri într-un 
cimitir afli foarte multe lucruri despre modul în care s-a organizat o comunitate 
locală de-a lungul timpului. Cimitirul mare al orașului e practic nesistematizat. Ba 
mai mult, în perioada pandemiei, pe lipsda, pe fondul lipsei de locuri libere în 
cimitir, au fost săpate gropi inclusiv în drum, în cărări. Putem înțelege acest lucru, a 
fost un caz de forță majoră. Dar îmi propun, și am avut o discuție cu colegii mei pe 
această temă, să revizuim Regulamentul cu privire la cimitire. Iar ceea ce spuneți 
dumneavoastră este cât se poate de corect, nu au ce să caute în cimitir coroane 
din plastic, în condițiile în care știm cu toții că li se dă foc și asta înseamnă noxe, 
înseamnă poluare. Mulțumesc!  

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Da, mulțumim 
domnule primar. Domnul Pavelean, vreți să mai spuneți ceva? Vă rog! 

Domnul consilier Pavelean Nicolae: Scuzați, îmi cer scuze că insist, la două 
subiecte nu am primit răspuns. E referitor la termenul de finalizare la Tudor Jarda și 
Generală 1 și la celălalt subiect, referitor la programul de casare au autovehiculelor 
vechi, cu voucherul de 3000, dacă Primăria Bistrița este pregătită pentru așa ceva 
sau nu.  

Primarul municipiului, domul Ioan Turc: Ambele investiții ar urma să fie 
finalizate anul viitor. Nu ascund faptul că la Generală 1 avem probleme. Marți 
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urmează să ne întâlnim din nou, cu constructorul, cu colegii din Primărie, în 
încercarea de a depăși problemele pe care le avem. Ne propunem ca noul an 
școlar, mă refer nu cel în curs, copiii să îl înceapă în spațiile finalizate, reabilitate. 
La Tudor Jarda rămâne de văzut ce se va întâmpla cu sala de sport, dar hai să 
spunem că asta este deja o problemă care nu doare atât de tare, important este să 
fie finalizate lucrările în așa fel încât cursurile să se poată desfășura acolo. Am fost 
în repetate rânduri pe șantier, am întâlnit și situații în care se lucra foarte bine, cu 
un număr important de muncitori, am întâlnit și situații în care erau puțini oameni, 
se vedea foarte limpede că lucrările trenează, de fiecare dată am avertizat 
constructorul. Au avansat, haideți să spunem, binișor lucrările la Tudor Jarda. La 
Generală 1 este puțin mai complicat. În condițiile în care urmează să avem o 
întâlnire cu caracter tehnic, putem discuta mai multe lucruri după această întâlnire. 
Și mai aveați o problemă legată de programul de casare. În primul rând 
Administrația Fondului de Mediu trebuie să vină cu documentul final. Au circulat 
mai multe variante de lucru, deocamdată nici una din ele nu este validată printr-un 
document final, printr-un act normativ. Așteptăm, după care sigur că ne vom ajusta 
după documentul lor final. Ceea ce pot să vă spun este că ne propunem ca pe 
bugetul anului viitor, pentru ca lucrurile acestea trebuie să avanseze, să venim cu o 
contribuție importantă, în așa fel încât numărul de mașini casate să fie cât mai 
mare. Am avut, pe prima variantă pe care au scos-o, prima dată au venit cu 
jumătate- jumătate, pe urmă au venit cu 70-30, suntem deciși să vă propunem ca 
pe bugetul anului viitor suma să fie una consistentă, mă gândesc la acoperirea unui 
număr de 2000 – 3000 de autoturisme, de autovehicule. Pentru că, unu, nu avem 
parcări, iar aceasta este o modalitate prin care degrevăm domeniul public de un 
număr mare de mașini, sunt mașini care practic nu mai sunt utilizate dar nici nu mai 
îndeplinesc toate condițiile pentru a putea, pentru că, dacă omul merge și o mișcă 
în față și în spate sau îi mai dă un jet cu furtunul sau că găleata, în fața blocului, se 
presupune că mașina aceea, mă rog, e utilizată. Pe de altă parte discutăm despre 
poluare, pentru că sunt mașini care poluează foarte tare. Am făcut un calcul, așa, la 
prima vedere, este mult mai ieftin să susții casarea, să cofinanțezi casarea unei 
mașini, decât să amenajezi, să construiești un loc de parcare. Din studiile pe care 
deja le avem gata, un loc de parcare costă, pe o parcare supraterană, undeva la 10 
mii de euro, între, să zicem, 8 și 10 mii de euro. Ori contribuția noastră, indiferent 
de varianta pe care se va merge, pentru o mașină casată, va fi mult mai mică. 
Important este să nu ne cenzureze Administrația Fondului de Mediu, pentru că 
circulă și o asemenea variantă. Inițial lucrurile păreau că vor fi lăsate la liber, adică, 
practic, cofinanțările de către Guvern, prin ATM, urmau să fie puse la dispoziție în 
limita sumelor puse la dispoziție de către autoritățile locale, pe urmă s-a venit și cu 
varianta de limitare. Așteptăm documentul final, după care discutăm. 

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Da, 
mulțumesc! Domnul Urîte! 

Domnul consilier Urîte Florin Radu: O precizare, vis a vis de cimitir, nu sunt 
doar coroanele, sunt și lumânări de plastic. Cred că acolo se impun totuși niște 
containere de reciclare, adică, la un moment dat, sau locuri amenajate unde să fie 
duse plasticurile, din punctul meu de vedere. Nu știu dacă nu vom deranja, că dacă 
unii vor să își pună o coroană de plastic, acolo la cimitir, și o să stea până se 
degradează la soare, dar important e, părerea mea, să aibă posibilitatea, ca și 
plasticurile altea, care vedeți că se folosesc tot mai multe candele de plastic ca și 
de sticlă, cred că s-ar impune, la capătul cimitirului, să fie, fiecvare să și le ducă, 



32 

fiecare, evident, civilizat. Am văzut, în anumite zone, în alte localități, și 
funcționează, nu văd de ce nu ar funcționași la noi, în cimitirele noastre.  
O altă rugăminte, domnule primar, să interveniți puțin între urbanism, juridic, 
secretarul general și poate în anumite situații și patrimoniu, să se crească viteza de 
răspuns pentru Certificate de Urbanism, PUZ-uri și alte aprobări. Vă rog mult! 
Mulțumesc! 

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Da, 
mulțumim, domnule Urîte. Mai sunt și alte întrebări? Dacă nu, închidem ședința de 
astăzi. Vă mulțumim pentru participare! 
 

Nefiind alte probleme de ridicat, preşedintele de şedinţă, domnul consilier 
Brici Tiberius-Daniel, declară închise lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local al 
municipiului Bistriţa din data de 27.10.2022. 
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